
                             P R O T O K Ó Ł   N r  X X X /  2 0 1 3 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 08 maja 2013r.  w sali  posiedzeń 
Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Początek obrad godz.  10 0 0 .
            Zakończenie obrad godz.  10:40.
Przewodniczył:  mgr Sławomir  Matuszewski  – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  13 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).  
Nieobecny usprawiedliwiony:  radny Cezary Chęciński,  radna Ewa Ziejewska.
                                
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
3. Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald
(lista  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 164 do nr 168.

Ad pkt 1 i  2.  Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir  Matuszewski dokonał  
           otwarcia  XXX-tej  sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy 
           którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 
           Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

           Porządek obrad XXX sesj i  Rady Gminy został  przyjęty w głosowaniu
           jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie
           było  w/g następującego wyszczególnienia:
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4.  Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami.
               a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
           5.  Ocena zasobów pomocy społecznej  na rok 2012 dla gminy Grunwald.
           6.  Ewaluacja  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie  oraz Och-
               rony Ofiar  Przemocy w Rodzinie  Gminy Grunwald na lata  2012 – 2016
               za  2012 rok.
           7.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
               -  w sprawie przyjęcia  do realizacj i  projektu systemowego „Integracja
                 społeczno-zawodowa drogą do lepszego jutra” na lata  2013-2014.
               -  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/159/2013 Rady Gminy Grun-
                 wald w sprawie l ikwidacj i  Samodzielnego Publicznego Gminnego 
                 Ośrodka Zdrowia w Gierzwałdzie
               -  w sprawie uchylenia  uchwały Rady Gminy Grunwald z siedzibą w
                 Gierzwałdzie  z dnia 29 marca  2013r.  w sprawie nadania Statutu samo-
                 rządowej instytucj i  kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w
                 Gierzwałdzie
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2013 -  2022  
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok 

  8.  Wolne wnioski i  zapytania.
           9.  Zamknięcie  obrad.
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Ad pkt 3.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych,  że zapoznał  się  z
           treścią  XXIX protokółu sesj i .  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iś-
           cie  obecności.  Znajduje się  w biurze rady i  zawsze można zapoznać się z  
           jego treścią.
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie  protokółu z  XXIX
           sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – przyjęła  bez odczytywania  protokół  z
           XXIX sesj i  Rady Gminy.
           
Ad pkt 4.  Pan Wójt –  jeżeli  chodzi  o przetargi  na nieruchomości  gminne grunto-
           we, to  nowych nie  było.  Był  ogłoszony przetarg na remont świetl icy w
           Marcinkowie.  Przetarg został  rozstrzygnięty.  Wygrała  f irma spod Lubawy
           Robimy swoją grupą remontową remont  hydroforni  w Łodwigowie,  żeby
           zwiększyć  możliwości  uzdatniania  wody.
           Razem z pracownikami Muzeum Bitwy w Grunwaldzie  robimy trakt  pie-
           szy przy Polach Grunwaldzkich,  żeby zwiększyć  bezpieczeństwo.
           W Dylewku uzyskal iśmy mieszkanie  i  podzieli l iśmy na dwa socjalne.  W
           najbliższym czasie  trzeba będzie powołać komisję,  bo jest  zainteresowa-
           nie  tym mieszkaniem.
           Pojawiło się się mieszkanie w Domu Nauczyciela.  Jest  do dyspozycj i .
           W Pacółtowie Komisja odebrała  wszystkie  instalacje  dotyczące podłącze-
           nia  kanalizacj i  i  zakładania  wodomierzy.  Musi być  dokonana wymiana 4
           hydrantów.  
           Czeka nas wymiana hydrantów, bo dochodzi  do zrywania  plomb i  kradzie-
           ży wody do celów rolniczych.
           Na koloni  we Frygnowie  zostały wykopane i  ukradzione 4 hydranty.
           W Dylewie robiony jest  remont  kapitalny kotłowni.  Piec już został  kupio-
           ny,  w cenie 25 tys .  zł .  Został  ogłoszony przetarg na komin.  Będzie kosz-
           tował  około 40 tys .  zł  plus przyłączenie.  Koszt  wyniesie  około 100 tys.  
           złotych.  Wymiana pieców pozwoli  na oszczędność opału.
           Kończymy wspólną inwestycję  z Zarządem Dróg Wojewódzkich – budowa
           chodnika w Gierzwałdzie.  My płacimy za robociznę.
           Robimy chodnik do gminy,  żeby poprawić estetykę.  Będzie robiony chod-
           nik w Mielnie  koło sklepu Pana Hodyry i  przy restauracj i  i  Posterunku
           Policj i  w Stębarku.
           Cały czas pracuje Związek Gmin „Czyste  Środowisko”.  Najlepszym wyj-
           ściem jest  czekać do lipca.
           Nasza gmina złożyła  przynajmniej  90% deklaracj i .  Nie złożyli  mieszkań-
           cy,  którzy nie  mieszkają na stałe.
           Od jutra  ruszy do pracy równiarka wyłoniona w drodze przetargu.
           Proszę sołtysów, żeby dopilnować godzin i  jakości  wykonywanej  pracy.

Ad pkt 5.  Przewodniczący Rady Gminy – ocena zasobów pomocy społecznej  na 
           rok 2012 dla  gminy Grunwald była  tematem dyskusj i  na posiedzeniach  
           Komisj i .  Ocena zasobów nie podlega głosowaniu.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           (Ocena zasobów w załączeniu – zał.  nr 3).

Ad pkt 6.  Przewodniczący Rady Gminy – Ewaluacja  Programu Przeciwdziałania
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           Przemocy w Rodzinie  oraz Ochrony Ofiar  Przemocy w Rodzinie  Gminy
           Grunwald na lata  2012 – 2016 za 2012 rok była  tematem dyskusj i  na po-
           s iedzeniach  Komisj i .  Ewaluacja Programu nie podlega głosowaniu.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           (Ewaluacja  Programu w załączeniu – zał.  nr 4).

Ad pkt 6.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych o potrzebie podję-
           cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
           Projekty uchwał były  tematem dyskusj i  na posiedzeniach  Komisj i .

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie przyję-
           cia  do realizacj i  projektu systemowego „Integracja  społeczno-zawodowa
           drogą do lepszego jutra” na lata  2013 – 2014.
           Pan Wójt – projekt był  opracowany na lata  2007 – 2012 a teraz przedłuża-
           my.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  -  podjęła uchwałę Nr XXX/164/2013 w
           sprawie przyjęcia  do realizacj i  projektu systemowego „Integracja  Społe-
           czno-zawodowa drogą do lepszego jutra” na lata  2013- 2014.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 5).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 
           Uchwały Nr XXIX/159/2013 Rady Gminy w sprawie l ikwidacj i  Samodzie-
           lnego Publicznego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Gierzwałdzie.
           Pan Wójt – już trzeci  raz podnosimy tę  uchwałę.  Nie wystarczyło  napisa-  
           nie,  że 3 miesiące,  trzeba dopisać,  że l ikwidacja  kończy się  1 l ipca 2013
           roku.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami  za,  przy 1 głosie  przeciw
           (radny Wiesław Markowicz),  wstrzymujących się nie  było  – podjęła uch-
           wałę Nr XXX/165/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/159/2013
           Rady Gminy Grunwald w sprawie l ikwidacj i  Samodzielnego Publicznego
           Gminnego Ośrodka Zdrowia w Gierzwałdzie.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 6)

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie uchyle-
           nia  uchwały Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  z  dnia 29 
           marca 2013r.  w sprawie nadania Statutu samorządowej instytucj i  kultury
           pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w Gierzwałdzie.
           Pan Wójt – Wojewoda zwrócił  s ię do nas,  żebyśmy sami uchylil i  uchwałę,
           bo nadaliśmy statut,  a  nie połączyliśmy wspólnie  biblioteki  z ośrodkiem.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XXX/166/2013 w
           sprawie uchylenia  uchwały Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwał-
           dzie  z dnia 29 marca 2013r.  w sprawie  nadania Statutu samorządowej  in-
           s tytucj i  kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w Gierzwałdzie.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 7).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 
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           Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           Pani  Skarbnik – zmiana WPF wynika z  obecnych zmian w budżecie.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  przy 1 głosie wstrzymującym (radny Ryszard Bala)  – podjęła uchwałę 
           Nr XXX/167/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
           Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 8).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian 
           budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok.
           Pani  Skarbnik – jak wczoraj  wspomniałam, materiały które Państwo wcze-
           śniej  otrzymaliście,  już wczoraj  były nieaktualne.  403 tys.  zł  zostało ujęte
           Zarządzeniem Wójta.
           Przyszło  403 tys.  zł  na wypłatę  akcyzy i  świadczeń GOPS.
           W tej  chwili  otrzymaliście  Państwo dokładne dane.
           Wprowadzamy do budżetu projekt realizowany ze środków unijnych.
           Jest  zmiana  dotacj i  dla  szkoły niepublicznej  w Dylewie.  Została  zmniej-
           szona,  bo zmniejszyła  się  l iczba dzieci.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – zwiększa się wydatki  inwestycyjne  o 82.120,-
           złotych?
           Pani  Skarbnik – komin w Dylewie  40 tys.  złotych.
           Pan Wójt – 40 tys .  zł  komin,  25 tys .  zł  piec.
           Pani  Skarbnik – drobne kwoty dokładamy do innych inwestycj i .
           Pan Wójt – przysłali  akcyzę  z  nakazem,  że ma być  wypłacona do końca
           kwietnia.  
           Innych uwag nie  zgłoszono.
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  przy 1 głosie wstrzymującym (radny Ryszard Bala)  – podjęła uchwałę 
           Nr XXX/168/2013 w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013r.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 9).

Ad pkt 7.  Radny Ryszard  Bala – ja mam prośbę,  żeby te  Zarządzenia Wójta w
           sprawie zmian w budżecie  były zamieszczane na stronie internetowej .
           Sołtys  Stanisław Gorzki – co z  tym przystankiem,  co z tym oświetleniem,
           co z drogą – trzeba nawieźć kamieni  i  puścić wał  a potem równiarkę.
           Pan Wójt – przystanek takiego typu jaki postawiliśmy w Kitnowie,  może-
           my postawić,  ale  miał  postawić Pan Rataj .
           Sołtys  Stanisław Gorzki – już nie urzęduje,  nie  ma Rataja.  
           Pan Wójt – jeżeli  chodzi  o drogę,  to robiliście  sami.  Żwirownia miała  dać
           materiał  a  Gmina pokryć  koszty robocizny.
           Sołtys  Stanisław Gorzki – tam trzeba nawieźć kamieni  i  puścić  wał.
           Pan Wójt – jak nawieziemy kamieni,  to nie  pójdzie  równiarka.
           Jeżeli  chodzi  o oświetlenie,  to nie  ma w budżecie  oświetlenia  w Zapiece.
           Został  wykonany projekt dla  miejscowości  Glądy.
           Mieszkaniec  Zapieki  – kto zezwolił  żwirowni wyrzucić  pospółkę gliniastą
           na drogę,  dopóki nie  zostanie  nawieziony gruz lub gruby żwir  do 3 cm?
           Kto nie  dopilnował  tego?
           Pan Wójt – trzeba się  zapoznać ze statutem gminy.  Przewodniczący Rady 
           nie  musi  udzielić  Panu głosu.
           Nikt  nie pozwolił .  Mamy 150 km dróg. Nie ma takiej  możliwości,  żeby
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           wszystkie  drogi  pilnować.
           Jeżeli  s ię  wybiera miejsce zamieszkania  na dalekiej  kolonii ,  a tu jest  taka
           zabudowa,  to trzeba się l iczyć  z konsekwencjami,  że w określonych po-
           rach roku droga będzie nieprzejezdna.  Zapieka  podlega konserwacji  bie-
           żącej ,  pójdzie  równiarka.
           Przewodniczący Rady Gminy – była  mowa,  żeby wyrównać tę  drogę.  Jak
           była  ładna pogoda, to wszystkim się podobało,  a  jak popadało,  to jest  nie-
           przejezdna.
           Sołtys  Janusz Piasecki  – zgłaszałem przed świętami  drogę w Zybułtowie.
           Nic nie zostało zrobione.
           Pan Wójt – wiosna była  opóźniona.  Takich dróg mamy dużo.
           Radny Ryszard  Bala – mam pytanie  dotyczące gwarancj i  kanalizacj i  Miel-
           no – Tymawa,  stacja pomp już po raz drugi się zapycha,  czy wydajność
           tych  pomp jest  za mała?  Znowu była  awaria.  Woda ze studzienek wylewa 
           s ię  do Marózki.
           Pan Wójt – pierwszy raz o tym słyszę.  Jest  konserwator  Pan Górzyński
           i  proszę do niego zgłaszać.  Nie powinno tego być.  Musi być  awaria.  Jest
           na gwarancj i ,  jest  3 – letnia  gwarancja.  Zgłosimy do wykonawcy.
           Sołtys  Marian Abramowicz  – zgłosil iśmy do Pana Górzyńskiego i  prze-
           pchał.
           Radny Michał Mikulski  – proszę o odpis na petycję  odnośnie budowy cho-
           dników, bo ludzie  się  mnie  pytają.
           Pan Wójt – czarno na białym,  to  jest  nasz budżet.  W pierwszej  kolejności  
           trzeba zrobić kanalizację,  później  chodniki,  drogę.
           O Zybułtowie rozmawialiśmy na Komisj i .  Wystąpi liśmy o środki do Age-
           ncj i .  Jest  projekt na budowę, jest  kosztorys.

Ad pkt 8.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy
           zamknął  XXX-tą sesję Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                        mgr Sławomir  Matuszewski 


